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ELMARAD A KÖZÖS TŰZGYÚJTÁS KIVÁLÓ MINŐSÍTÉS

J úlius második szombatja. Az elmúlt kettő 
és fél évtizedben minden bajai ember gon-
dolataiba belevésődött ez a dátum, hiszen 

ekkor bárhol is legyen a világban a bajai ember, 
mindig megpróbált hazatérni és a többiekkel 
együtt ünnepelni. Bajai Halászléfőző Fesztivál. 
Világmárka lett az évek alatt. Rokonok, szomszé-
dok, barátok együtt kezdik meg a szervezkedést, 
hetekkel, hónapokkal a nagy nap előtt beindul 
már a gépezet. Szombaton délelőtt izgatott sor-
ban állás a halbolt előtt, majd jöhet a pakolás a 
Szentháromság téren és a környékben, hogy az-
tán este hat órakor egyszerre szálljon fel mintegy 
kétezer bogrács alól a füst. Nem sokkal később 
pedig az egész belvárost belengi az a hamisít-
hatatlan illat, amit semmi más nem képes elő-
csalogatni, csakis városunk Hungarikuma, a bajai 
halászlé. Az idei évben immáron az egymást kö-
vető második alkalommal marad üres a tér július 

második szombatján. Nem lesz csütörtökön nép-
táncgála, Gyukáék sem rengetik meg pénteken 
a szigeti sörsátrat, nem fogadjuk szombaton a 
több tízezer vendéget és vasárnap nem zárjuk 
közösen egy nagy bulival a négy napos fesztivált. 
Talán majd jövőre…

- Putnik Tamás -

A világszerte ismert és elismert Bajai Halászléfő-
ző Fesztivál sikere érdekében éveken keresztül 
egy profi rendezvényszervezői csapat dolgozott. 
Hatalmas munka, rengeteg előkészület és folya-
matos felügyelet Az előző évek szervezői felada-
tairól Dobos Edittel, a Baja Marketing Kft. korábbi 
ügyvezető-helyettesével beszélgettünk.

Edit, az idei évben sem lesz Baján Halfőző Fesz-
tivál. Csapatával Ön hosszú éveken át dolgo-
zottazért, hogy a bajaiak jól érezzék magukat 
a négy napos fesztiválon. Tavaly a teljesrendez-
vényszervezői csapattól megvált a Marketing. 
Ennek fényében hogyan éli meg, hogy az idénis 
Halfőző nélkül maradunk?
Nagyon nehezen. Már csak azért is, mert 12 éven 
keresztül kollegáimmal együtt szervezője voltam 
arendezvénynek, éppen ezért nagyon nehezen 
élem meg, hogy a bajaiak ezen ünnepe elmarad. 



Mi a csapatommal (amiben a „régi” Baja Marke-
ting Kft. valamennyi dolgozóját értem) Kiváló 
minősítésűfesztivállá fejlesztettük a rendezvényt, 
amire nagyon büszke vagyok. Sok Jó minősíté-
sű fesztivál vanaz országban, de Kiváló minősí-
tést csak azok kaphatnak és kapnak, akik minden 
előírt (közel 15) szempontrendszernek maximá-
lisan megfelel az ítészek szerint. Mi ezt hosszú 
évek munkájávalelértük, bízom benne, hogy a 
követőink legalább ilyen minőséget fognak pro-
dukálni, mind a város,mind a bajai emberek ér-
dekében. Kíváncsi lettem volna arra, hogy az új 
szervező csapat a jubileumirendezvényre tekin-
tettel milyen módon, hogyan követi a hagyo-
mányokat és milyen új ötletekkel állesetleg elő. 

Kicsit avasson be minket a szervezői munka 
kulisszatitkaiba. Mikor kezdődik egy adott év 
Halfőző Fesztiváljának a szervezése és hogyan 
zajlik ez a munka?
A fesztiválszervezők tudják, hogy nem a követ-
kező évre kell tervezni, hanem a következő há-
romra. Ennek fényében mi ahogy befejeztük az 
egyik fesztiválunkat és hazament a közönségünk, 
a szabadságolások után máris nekiálltunk a kö-
vetkezőt tervezni. Ez azt jelenti, hogy szeptem-
berben már felállítottuk azt a koncepciót, hogy 
mi alapján szeretnénk fellépőket meghívni. A 
négy napos fesztivál kapcsán az volt az alap kon-
cepciónk, hogy legyen népzene, legyen benne 
gyerekeknek szólóprogram, legyen ifjúságnak 
szóló program, szóljunk a középkorosztálynak, 
de természetesen gondoljunk az idősebb korosz-
tályra is, azaz szóljunk mindenkihez. A nagy ze-
nei produkciók menedzsereivel felvettük a kap-
csolatot és időpontegyeztetések kezdődtek meg 
már szeptemberben. Októberben már meg volt a 
programunk fő váza. Ez azt jelenti, hogy meg vol-
tak a sztárfellépők, a nagy zenekarok, akiket na-
gyon nehéz lekötni adott időpontra. Ami nekünk 
még nagyon fontos volt,hogy a bajai és környék-
beli zenekaroknak és amatőr együtteseknek, te-
hetségeknek is biztosítsunk fellépési lehetőséget. 
Nem csak zenéből állt azonban a fesztivál…
A másik legnagyobb feladat az infrastruktúra ki-

építésének és a rendezvénnyel kapcsolatos biz-
tosításitervek elkészítésének a megtervezése. 
Emellett a víz-, áram-, villanyhálózat kialakítása, 
a regisztrálthalfőzők részére biztosított sörgar-
nitúrák helyszínre szállítása és azok térkép alap-
ján történő, folyamatosan ütemezett berendezés 
terve, a teljes rendezvényterület veszélyhelyzeti 
hangosítása, biztonsági szolgálattal való terü-
letvédelmi és vagyonvédelmi feladatok meg-
tervezése, útlezárási-forgalomkorlátozási - és 
parkolási terv elkészítése, katasztrófavédelmi 
szempontból szükséges biztonsági előírásokkal 
kapcsolatos feladatok előkészítése, mentőszol-
gálat jelenlétének megtervezése, hulladékgyűj-
tés és szemétszállítás megszervezése,a mobil 
illemhelyek elhelyezésének megtervezése, stb. 
És akkor még nem beszéltünk az alábbi felada-
tok mellett a fesztivál területénki települő vala-
mennyi vendéglátóegységgel,- a kézműves ud-
varban és vásársoron megjelenő partnerekkel 
történő egyeztetések és szerződéskötések fo-
lyamatát. Sorolhatnám még a rengeteg felada-
tot, csak félő, hogy ez reggelig eltartana. Ezek 
az előkészítő feladatok minden év januárjában 
elkezdődtek a szakhatóságokkal, vállalkozók-
kal, vállalkozásokkal, akik a rendezvény az elő-
zőekben részletezett feladataiban érintettek. 

Mekkora csapat dolgozott mindezen?
Maga a rendezvény a rendezvényszervezői csa-
pat (6 fő) napi munkáját jelentette, de a Baja 
Marketing Kft. minden dolgozója (a kommuniká-
ciós egység, a Bajai Televízió, a Bácskai Napló, a 
vendéglátást biztosító egységek, a technikai fel-
adatokat ellátók, stb. egyszóval mindenki a ren-
dezvény sikeréért dolgozott. Emellett a rendez-
vényen mintegy száz diákmunkás is dolgozot 
tnálunk, de alkalmi munkavállalókat is foglalkoz-
tattunk. Kiemelt szempont volt nálunk a rendez-
vényre érkező vendégek biztonságérzetének 
biztosítása, a tisztaság, valamint a rendezvény 
területek eredeti állapotnak történő mielőbbi 
visszaállítása. Tapasztalható volt minden évben, 
hogy a vendégek hajnali hazatérése után reggel-

re, délelőttre tiszta belváros, tiszta rendezvény-
terület várta a bajaiakat. A rendezvény alatt fo-
lyamatosan takarítottak a megbízott vállalkozók. 
Tehát ez egy óriási csapatmunka, amiben nem 
csak a Baja Marketing Kft. dolgozói vettek részt, 
hanem külsős vállalkozások is. És az alábbiak-
ban még nem beszéltem a hatósági feladatokat 
ellátó (Katasztrófavédelmi Kirendeltség, Tűzol-
tóság, Vízirendészet, Mentőszolgálat, Rendőr-
kapitányság,Polgárőrség, Biztonsági Szolgálat, 
stb.) szervezetek valamennyi kollegájáról, aki a 
fesztivál 4 napja alatt a rendezvényen dolgozott. 

Ön szerint az, hogy az idei évben is elmarad a 
fesztivál a koronavírusra húzható rá vagy szer-
vezési hiányosságokra?
Megmondom őszintén nagyon sok minden rá-
húzható a koronavírusra, de ha jól tudom a város-
vezetés már februárban kimondta azt, hogy nem 
lesz Halfőző Fesztivál, amikor még lett volna idő 
végig gondolni. Mentségükre szóljon, hogy sen-
ki nem tudta, hogy ebben az időpontban milyen 
járványügyi állapotok lesznek. Én örültem volna, 
ha sikerült volna megrendezni, mi biztosan valami 
alternatív megoldásban gondolkodva nem hagy-
tuk volna egy újabb évre halfőző fesztivál nélkül a 
városunkat. Véleményem szerint így két év kiha-
gyás után nagyon nehéz lesz visszahozni a feszti-
válunk országos hírnevét. Mindentől függetlenül 
azt gondolom, hogy a jelenlegi rendezvényszer-
vezői csapatnak ez nagyon nagy falat lett volna. 
Egy példa. Gondoljunk csak bele azutóbbi évek 
hektikus, szélsőséges időjárási körülményeire. 
Nekünk volt részünk már szakadó esőben,or-
kán erejű szélviharban, 42 fokos hőségben, stb. 
Ezek egyesével is rémálmai egy rendezvényszer-
vezőnek, de sajnos az említett körülményekkel 
számolni kell és ezek kezelésével is tervezni kell. 

Nem ez az egyetlen nagy fesztivál Baján, ami 
elmaradt. Már tavaly elmaradt a Bácskai Hurka 
és Kolbászfesztivál, néhány hete pedig a János-
ka-eresztésen kellett volna találkoznunk, amit 
szintén nem rendeztek meg. Mit gondol, miért?
Ha jól tudom az első rendezvény, amit megtar-
tottak az a gyermeknap volt, ami egy nagyon 
kis szelete a rendezvényszervezésnek. Nem egy 
komoly feladat, nem igényel komoly szakmai 
hozzáértést. Én úgy gondolom, hogy a János-
ka-eresztés lett volna az első „mély víz” a szerve-
zőknek, mivel ott nagyon sok mindenre nagyon 
oda kell figyelni. Az első próbatétel ez lett volna. 
De én bízom benne, hogy a szabadtéri színház-
nak már semmi akadálya nem lesz, akkor pedig 
majd bizonyít a jelenlegi szakmai stáb.

 
- Putnik Tamás -
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A KISPÁLYÁN AZÉRT PATTOG 
MAJD A LABDA

A TÉRSÉG NEM MARAD HAL-
FŐZŐ FESZTIVÁLOK NÉLKÜL

A z elmúlt évtizedek során a Halászlé-
főző Fesztivál állandó kísérőrendez-
vényei voltak a kispályás labdarúgó 

tornák. A fesztivált ugyan az idén sem ren-
dezik meg, azonban a futball szerelmesei 
nem maradnak izgalmas mérkőzések nélkül.  
A Vasvári Pál utcai műfüves pályán július 
6. és 9. között rendezik meg a nyílt kate-
góriában kiírt Halfőző Kupát, míg az öreg-
fiúk július 9-én pénteken a Petőfi-szigeti 
pályán kergetik majd a labdát.

Baján ugyan az idei évben sem rendezik meg a Halászléfőző Fesztivált, azonban a térségben 
több településen is találkozhatunk kisebb volumenű, de hasonló rendezvénnyel. A napok-
ban Baja testvérvárosában, Zomborban főtt a halászlé, ahol egy kiváló hangulatú fesztivál 

keretében ünnepeltek délvidéki barátaink. Augusztus 21-én pedig Szeremlén lesz egy halászléfőző 
verseny, amit színes színpadi programok, koncertek és kispályás labdarúgó torna kísér. A bajai 
emberek szórakozását pedig több civil szerveződésű esemény biztosítja majd a nyáron. Júliusban 
ismét megrendezik a BeerBQ - Bajai Kézműves Sör- és Streetfood Fesztivált, ami a város talán leg-
népszerűbb eseményévé nőtte ki magát az elmúlt években. Ugyanez a szervezői csapat hozza tető 
alá a Vinalia - Bajai Nemzetközi Borfesztivált, míg augusztusban az egyik helyi vállalkozás születés-
napját ünnepelhetjük egy nagyszabású Edda koncert keretében. Minőségi programok tehát lesznek 
a környékben, remélhetőleg ezeken önfeledten ünnepelhetünk majd. - Putnik Tamás -

NÉV RENDEZŐ DÁTUM/STÁTUSZ

Jánoska-eresztés Bajai Önkormányzat Elmaradt

24. Zombori Bogrács/Halfőző Zombori Idegenforgalmi Szervezet 2021.06.26

Bajai Halfőző Fesztivál Bajai Önkormányzat Elmarad

BeeBQ Bajai Kisüzemi- és Streetfood Fesztivál Civil 2021.07.23-25.

Vinalia - Bajai Nemzetközi Borfesztivál Civil 2021.09.10-12. 

Edda Művek Koncert Fitohorm KFT. 2021.08.27


